

1995

Redescription of *Typosyllis magnipectinis* (Storch, 1967) from the South China Sea (Polychaeta: Syllidae)

Senckenbergiana maritima, Frankfurt 25(4/6): 107-113, 1995

Abstract. — The description of [Typosyllis magnipectinis](#) (STORCH, 1967) is completed by a further finding from Hainan island (South China Sea). The species is distinguished from other *Typosyllis*-species by the following characters: compound falcigerous chaetae with a considerably enlarged secondary tooth and long serrations proximal to it ("normal falcigers"); much enlarged falcigerous chaetae of similar shape ("enlarged chaetae"); simple dorsal chaetae with bidentate tips; simple ventral chaetae with an enlarged secondary tooth and long serrations proximal to it.

Abstraktum. — Die Beschreibung von [Typosyllis magnipectinis](#) (STORCH, 1967) wird durch einen weiteren Fund von der Insel Hainan (Südchinesisches Meer) vervollständigt. Diese Art unterscheidet sich von anderen *Typosyllis*-Arten durch folgende Merkmalskombination: zusammengesetzte falcigere Borsten mit stark vergrößertem sekundären Zahn und subdistalen langen Härchen ("normal falcigers"); kräftigere, vergrößerte falcigere Borsten ähnlicher Struktur ("enlarged chaetae"), einfache Dorsalborsten mit bidentater Spitze und einfache Ventralborsten mit vergrößertem sekundären Zahn und subdistalen Härchen.



[Download](#)